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Medborgarförslag gällande försäljning av 
perenner vid rabattbyte 

 

Svar på medborgarförslag 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att ta 
hand om perenner som finns i planteringskärl genom försäljning till 
medborgare. 
 
Stockholm stads blomsterprogram planeras och leds av 
trafikkontoret. Totalt består programmet av blommor i urnor och 
rabatter på cirka 160 platser runtom i staden som planteras i tre 
olika omgångar: vår-, sommar- och höstflor. År 2024 kommer 
stadsdelsförvaltningen bekosta blommor på tio platser inom 
blomsterprogrammet. 
 
År 2023 inledde blomsterprogrammet ett samarbete med 
Skolfastigheter i Stockholm AB, SISAB, där en del av blommorna 
som använts inom programmet tas omhand av SISABs entreprenör 
och överlämnas till förskolor och skolor runt om i staden. 
 
Att erbjuda blommor till invånare genom försäljning anser 
förvaltningen skulle kräva en alltför stor insats i förhållande till vad 
fördelen blir. Den tid och de resurser förvaltningen har behöver 
läggas på andra åtgärder som exempelvis att vårda och utveckla 
parkskötseln i parkerna samt renovera trasiga murar. Förvaltningen 
anser att samarbetet med SISAB ger goda möjligheter att 
omhänderta blommor som rivs inom blomsterprogrammet så att 
deras livslängd förlängs och samtidigt kommer barn till glädje. 
 

Handläggare
Erik Jondelius
Telefon: 08-50812098

Till
Södermalms stadsdelsnämnd
25 januari 2024
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Bakgrund 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att ta 
hand om perenner som finns i planteringskärl genom försäljning till 
medborgare. Stadsdelsnämnden beslutade vid nämndsammanträdet 
den 21 september 2023 att ge förvaltningen i uppdrag att bereda 
medborgarförslaget. Medborgarförslaget bifogas som bilaga till 
tjänsteutlåtandet.  

Ärendet 
I ärendet framför förslagsställaren i huvudsak följande:  
Hej Jag undrar vad ni gör med alla blommor ni planterat. 
Sommarljus är ju perenn. Tar ni hand om dom eller slängs de? 
Finns det någonstans man kan hämta upp dom, om de slängs? 
 
I en kompletterande text framförs i huvudsak följande:  
Tillägg till ärende SÖD 2023/793 angående att ta hand om 
perenner som finns i planteringskärl på Södermalm.  
Det finns många områden med kolonistugor/odlingslotter runt om 
staden där odlare säkert skulle vilja få möjlighet att ta hand om 
perennerna. Jag antar att det inte får vara för mycket 
administration kring hur man kan göra men, en idé skulle kunna 
vara att man som medborgare kan anmäla intresse på stadsdelens 
hemsida av blommor införa att de ska bytas ut. Swisha en liten slant 
för varje blomma för att säkerställa att man får blommor och att de 
blir upphämtade. Då finns blommorna paketerade i namngivna 
påsar som kan delas ut mot uppvisat kvitto. Södermalm kan vara 
den första stadsdelen som börjar.  

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av stadsmiljöavdelningen inom Södermalms 
stadsdelsförvaltning. Ärendet har behandlats av förvaltningsgruppen 
och pensionärsrådet den 15 januari 2024. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Förvaltningen tackar för förslaget vars idé är att förlänga 
livslängden på de växter som planteras inom stadens 
blomsterprogram genom att sälja dem till invånarna.  
 
Stockholm stads blomsterprogram planeras och leds av 
trafikkontoret. Totalt består programmet av blommor i urnor och 
rabatter på cirka 160 platser runtom i staden som planteras i tre 
olika omgångar: vår-, sommar- och höstflor. Merparten av platserna 
är på gatumark i och med att det är trafikkontoret som är ansvariga 
för programmet. Södermalms stadsdelsförvaltning har sedan minst 
femton års tid varit delaktiga i blomsterprogrammet eftersom det 
skapar samordningsvinster samt att det bidrar till att ett enhetligt 
blomsteruttryck inom staden skapas. Sedan ungefär tre år tillbaka 
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har antalet platser stadsdelsförvaltningen betalar blommor för 
minskat på grund av ökade kostnader för inköp och plantering av 
blommor. Även trafikkontoret har minskat antalet platser. År 2024 
kommer stadsdelsförvaltningen bekosta blommor på tio platser 
inom blomsterprogrammet.  
 
Mängden perenner inom blomsterprogrammet är liten och 
merparten av blommorna är annueller, det vill säga växter som inte 
kan övervintra utan lever en säsong. Om blommorna skulle tas 
omhand för att ges längre livslängd så räddas växterna därmed för 
en ganska kort tid. Ett omhändertagande av blommorna innebär 
också att entreprenören behöver vara varligare när planteringarna 
rivs så att inte blommorna skadas. Ett sådant tillvägagångssätt tar 
längre tid och innebär en högre kostnad för förvaltningen.  
 
År 2023 inleddes ett samarbete med Skolfastigheter i Stockholm 
AB, SISAB, där en del av blommorna som använts inom 
blomsterprogrammet tas omhand av SISABs entreprenör och 
överlämnas till förskolor och skolor runt om i staden. Detta gäller 
framförallt de blommor som ingår i vårfloret, det vill säga 
utblommade lökar samt penséer. Genom detta förlängs blommornas 
livslängd och möjliggör pedagogik om blommor till förskole- och 
skolbarn. Samarbetet kommer att fortsätta 2024.  
 
I en del av urnorna finns småträd planterade. De står där i flera år 
tills de växer sig för stora och behöver bytas ut. De förvuxna 
småträden lämnas då vidare till andra projekt inom staden, som 
exempelvis Levande Stockholm, eller till SISAB eller till 
stadsdelsförvaltningarna, som planterar dem i parkmark.  
 
När ett flors blommor rivs och ersätts med det efterföljande florets 
blommor blir en del av blommorna skadade. Likaså kan de ha varit 
utsatta för alltför mycket vind eller solljus, ha blivit 
skadedjursangripna eller slutat att blomma. Dessa blommor läggs på 
kompost vars jord sedan återanvänds inom blomsterprogrammet.  
 
Att erbjuda blommor till invånare genom försäljning anser 
förvaltningen skulle kräva en alltför stor insats i förhållande till vad 
fördelen blir. Den tid och de resurser förvaltningen har behöver 
läggas på andra åtgärder som exempelvis att vårda och utveckla 
parkskötseln i parkerna samt renovera trasiga murar, trappor, 
gångvägar med mera. Förvaltningen anser att samarbetet med 
SISAB ger goda möjligheter att omhänderta blommor som rivs 
inom blomsterprogrammet så att deras livslängd förlängs och 
samtidigt kommer barn till glädje.  
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Expedieras till 
Förslagslämnaren.  
 
 
 
Alexandra Wynn  
Stadsdelsdirektör  
Södermalms 
stadsdelsförvaltning 

 

 

Bilagor 
1. Medborgarförslaget. 
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